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 PROTOKÓŁ nr XXIII/2016 

 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 28 września 2016 r. w godzinach 10
00

 – 13
00 

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Radni obecni: 

1. Andrzej Paweł Chuchnowski 

2. Tadeusz Czerwiecki 

3. Zbigniew Roman De – Mezer 

4. Zbysław Wojciech Grajek 

5. Dorota Anna Jabłońska 

6. Jacek Juszkiewicz  

7. Bożena Maria Kamińska   

8. Zdzisław Koncewicz   

9.  Karol Korneluk  

10. Stanisław Kulikowski  

11. Kamil Lauryn 

12. Andrzej Łuczaj  

13. Wojciech Malesiński    

14. Józef Wiesław Murawko  

15. Wojciech Pająk 

16. Zdzisław Przełomiec  

17. Anna Ruszewska 

18. Irena Bożena Schabieńska 

19. Sławomir Jan Szeszko  

20. Andrzej Turowski  

21. Piotr Wasiukow 

22. Bogdan Bezdziecki 

23. Grzegorz Gorlo 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnik Miasta, naczelnicy 

niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straży, sołtysi, 

prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji       

i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył XXIII sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady: Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk,  Łukasza Kurzynę 

- Zastępcę Prezydenta Miasta, Mariusza Klimczyka – Sekretarza Miasta, przedstawicieli 

instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli związków 

zawodowych, dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek organizacyjnych, 

sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radcę prawnego, naczelników i kierowników 

wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów i radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 23 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że proponowany porządek obrad został dostarczony 

radnym przy zwołaniu sesji.  

 

Radni nie zgłosili uwag, wobec czego przyjęli następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXII/2016 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                             

17 sierpnia  2016 roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej           

w Suwałkach od dnia  17 sierpnia 2016 roku.     

5. Informacja z wykonania budżetu miasta za I półrocze 2016 roku. 

(Materiał został przekazany w dniu 17.08.2016 r.) 

6. Analiza polityki społecznej Miasta Suwałki za lata 2011 – 2015. 

(Materiał dostępny w wersji papierowej w Biurze Rady Miejskiej pok. 118 oraz w wersji 

elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach w zakładce 

Menu podmiotowe/Rada Miejska/Materiały sesyjne i komisyjne). 

7. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Miasta Suwałki na lata 2016-2025. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Miasta Suwałki na lata 2016-2025. 
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(Materiał dostępny w wersji papierowej w Biurze Rady Miejskiej pok. 118 oraz w wersji 

elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach w zakładce 

Menu podmiotowe/Rada Miejska/Materiały sesyjne i komisyjne). 

9. Sprawozdanie oceniające realizację zapisów „Programu Rozwoju Przedsiębiorczości       

w Suwałkach na lata 2014 -2020”. 

10. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej         

w Suwałkach w sprawie  uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk                        

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2017. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy  Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

na rok 2017.  

12. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie  zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozbawienia ulic: Chłodnej, Krótkiej i części 

ulicy Chabrowej w Suwałkach kategorii dróg gminnych, poprzez wyłączenie ich                

z użytkowania jako dróg publicznych. 

14. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie  pozbawienia kategorii dróg powiatowych. 

15. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie  zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulicy Fryderyka Chopina  w Suwałkach. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego pomiędzy ulicami: M. Reja, 

Tysiąclecia Litwy i Gen. K. Pułaskiego w Suwałkach. 

18. Interpelacje i zapytania radnych. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania doraźnej komisji statutowej. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na  2016 rok.                            

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2016–2030.  

23. Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie rozpatrzenia skargi Krystyny B. na działalność 

Prezydenta Miasta Suwałk.  

24. Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie rozpatrzenia skargi Zdzisława G. na działalność 

Prezydenta Miasta Suwałk.  

25. Wybór  wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.   

26. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

27. Wnioski i oświadczenia radnych. 

28. Zamknięcie obrad. 
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Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XXII/2016 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                             

17 sierpnia  2016 roku.    

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z XXII sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. 

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu 

poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 

27 września 2016 r.  

 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr XXII/2016 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej        

w Suwałkach od dnia  17 sierpnia 2016 roku.     

Przewodniczący poinformował, że powyższa informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. Nie stwierdzono uwag i pytań. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                    

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  17 sierpnia 2016 roku została 

przyjęta.  

 Informacja stanowi załącznik nr 6  do protokołu.  

 

Ad pkt. 5 

Informacja z wykonania budżetu miasta za I półrocze 2016 roku. 

Informacja ta była przedmiotem obrad Komisji Finansowo- Budżetowej w dniu 22 września 

2016r. Członkowie komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału. Przewodniczący  

poinformował radnych, że Regionalna Izba Obrachunkowa w Białymstoku Uchwałą nr RIO 

5003216/16 pozytywnie zaopiniowała przedłożoną przez Prezydenta Miasta Suwałk informacje     

o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2016r. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przewodniczący stwierdził, że informacja z wykonania budżetu miasta za I półrocze 2016 roku  

została przyjęta. 

Informacja stanowi załącznik nr 7  do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Analiza polityki społecznej Miasta Suwałki za lata 2011 – 2015. 

Analiza ta była przedmiotem obrad Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu           

19 września 2016r. Członkowie komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przewodniczący stwierdził, że Analiza polityki społecznej Miasta Suwałki za lata 2011 – 2015 

została przyjęta. 
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Analiza stanowi załącznik nr 8  do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Miasta Suwałki na lata 2016-2025. 

Informacja ta była przedmiotem obrad Komisji Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu19 września 

2016r. Członkowie komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przewodniczący stwierdził, że Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu 

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Suwałki na lata 2016-2025    

została przyjęta 

Informacja stanowi załącznik nr 9  do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Miasta Suwałki na lata 2016-2025. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 10  do protokołu. 

 

Dorota A. Jabłońska - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawiła opinię Komisji - załącznik nr 11  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIII/281/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2016 r. 

w sprawie Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Suwałki na lata 

2016-2025 

-stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Ad pkt. 9 

Sprawozdanie oceniające realizację zapisów „Programu Rozwoju Przedsiębiorczości       

w Suwałkach na lata 2014 -2020”. 

Sprawozdanie to było przedmiotem obrad Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego w dniu 

20 września 2016r. oraz Komisji Finansowo- Budżetowej w dniu 22 września 2016r. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
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 Przewodniczący stwierdził, że Sprawozdanie oceniające realizację zapisów „Programu 

Rozwoju Przedsiębiorczości w Suwałkach na lata 2014 -2020” 

zostało przyjęte. 

-stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej         

w Suwałkach w sprawie  uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk                        

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2017. 

Informacja ta była przedmiotem obrad Komisji Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu19 września 

2016r., Komisji Kultury, Sportu i Turystyki,  Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 28 września 

2016r. oraz Komisji Finansowo- Budżetowej w dniu 22 września 2016r..Członkowie komisji nie 

wnieśli uwag do przedłożonego materiału. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przewodniczący stwierdził, że Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu 

uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie  uchwalenia Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2017 

została przyjęta. 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy  Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

na rok 2017.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Dorota A. Jabłońska - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawiła opinię Komisji - załącznik nr 16  do protokołu. 

 

Stanisław Kulikowski – przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Turystyki przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 17  do protokołu. 

 

Anna Ruszewska- przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji - załącznik nr 18  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 19  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIII/282/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2016 r. 

w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2017.  

-stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie  zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

z autopoprawką-  załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Zdzisław Koncewicz- przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 22  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIII/283/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2016 r. 

w sprawie  zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych  

- stanowi załącznik nr 23 do protokołu 

 

 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozbawienia ulic: Chłodnej, Krótkiej i części 

ulicy Chabrowej w Suwałkach kategorii dróg gminnych, poprzez wyłączenie ich                

z użytkowania jako dróg publicznych. 
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

z autopoprawką-  załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Zdzisław Koncewicz- przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 25  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIII/284/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2016 r. 

w sprawie pozbawienia ulic: Chłodnej, Krótkiej i części ulicy Chabrowej w Suwałkach 

kategorii dróg gminnych, poprzez wyłączenie ich  z użytkowania jako dróg publicznych. 

- stanowi załącznik nr 26 do protokołu 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie  pozbawienia kategorii dróg powiatowych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

- załącznik nr 27 do protokołu.  

 

Zdzisław Koncewicz - przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 28  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                 – 23 radnych 

  przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIII/285/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2016 r. 

w sprawie  pozbawienia kategorii dróg powiatowych. 

 -stanowi załącznik nr 29 do protokołu 
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Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie  zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                

- załącznik nr 30 do protokołu.  

 

Zdzisław Koncewicz - przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                 –  23 radnych 

  przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIII/286/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2016 r. 

w sprawie  zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

-stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulicy Fryderyka Chopina  w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

- załącznik nr 33 do protokołu.  

 

Zdzisław Koncewicz - przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 35  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                 – 22 radnych 

  przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 
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Uchwała Nr XXIII/287/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2016 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Fryderyka 

Chopina  w Suwałkach. 

-stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego pomiędzy ulicami: M. Reja, 

Tysiąclecia Litwy i Gen. K. Pułaskiego w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                

- załącznik nr 37 do protokołu.  

 

Zdzisław Koncewicz - przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                 – 22  radnych 

  przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIII/288/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2016 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego pomiędzy ulicami: M. Reja, Tysiąclecia Litwy i Gen. 

K. Pułaskiego w Suwałkach. 

-stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Ad pkt. 18 

Interpelacje i zapytania radnych XXIII Sesji Rady Miejskiej w Suwałkach dnia            

28 września 2016r. 

 

Karol Korneluk.  

1. Poruszył temat wybudowanych z Budżetu Obywatelskiego parkingów przy ulicy 

Kowalskiego 4a i 4b. Wjazd na te parkingi jest utrudniony przez zbyt wysokie krawężniki. 

Radny uważa, że brak jest warstwy asfaltowej. Zwracając się do Prezydenta zapytał, kiedy 

mieszkańcy w pełni będą mogli korzystać z tych parkingów?. 
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2. Kolejną sprawą poruszoną przez radnego jest brak oznaczeń inwestycji finansowanych       

z Budżetu Obywatelskiego. Zaproponował ustawienie tablic informacyjnych, które stanowić 

będą również element  promocji Budżetu Obywatelskiego. 

3. Kolejnym tematem podjętym przez radnego był remont kostki na ulicy Kościuszki,              

a dokładnie skrzyżowanie ulic Kościuszki i Mickiewicza. Zapytał Prezydenta,  jak długo 

barierki wyłączające z ruchu część jezdni na ul Kościuszki będą  utrudniały przejazd?. 

4. Ostatnią sprawą poruszoną przez radnego był program „ Zdolny Suwalczanin”. Zapytał, 

czy istnieje możliwość rozszerzenia grupy osób ubiegających się o stypendia, o wokalistów     

i instrumentalistów, w większości pobierających naukę w Państwowej Szkole Muzycznej I i II 

stopnia. 

 

Józef Wiesław Murawko. 

1. Pierwszym tematem poruszonym przez radnego była elektryczna linia napowietrzna 

biegnąca w obrębie ulic Polnej i Zahańcze. Według radnego, przewody tej linii są zbyt nisko 

zawieszone, a mieszkańcy boją się o swoje bezpieczeństwo. Mieszkańcy wielokrotnie 

zgłaszali ten problem do Zakładu Energetycznego, niestety bez rezultatu. Stąd mieszkańcy 

proszą  Prezydenta o wpłynięcie na właściciela linii, aby usunął problem. 

2. Kolejnym tematem była sprawa oświetlenia na ulicy Szwajcaria, a konkretnie braku 

oświetlenia przy posesji 14 i 14a. Mieszkańcy tych posesji proszą o rozwiązanie tego 

problemu. 

3. Ostatnim tematem była sprawa złego stanu chodników od ulicy XXX Lecia PRL na 

odcinku od ulicy Buczka do ulicy Zastawie.  

 

Zdzisław Koncewicz. 

1. Zgłosił konieczność utworzenia kasy płatniczej w Urzędzie Miejskim w Suwałkach. 

Stwierdził, że mieszkańcy, szczególnie starsi wiekiem, oczekują takiego rozwiązania                       

i usprawnienia   regulowania należności za czynności w urzędzie. 

 

Irena Schabieńska. 

1. Radna przypomniała pytanie z jakim zwracała się przed tegorocznymi wakacjami, 

mianowicie dotyczące zatrudnienia pracowników byłego Centrum Kształcenia Praktycznego      

w Suwałkach. 

2. Kolejna sprawa to przedłużający się, według radnej, remont ulicy Świerkowej. W związku 

z remontem ulicy Świerkowej ruch drogowy przeniesiony został, w dużej mierze, na ulicę 

Klonową, a tam w okolicach nr 8 jest duża dziura w nawierzchni jezdni. W chwili obecnej 

jest zasypana, lecz radna ma wątpliwość czy ta naprawa długo wytrzyma. Prosi o konkretną 

naprawę. 

3. Radna zapytała w imieniu suwalskich harcerzy, czy mural z wizerunkiem Piekarskiego 

będzie podświetlony. 

 

Andrzej Łuczaj. 

Radny przekazał swój głos zaproszonemu przez siebie Piotrowi Wiśniewskiemu, 

mieszkańcowi miasta Suwałki. 
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Pan Piotr Wiśniewski przedstawił się nadmieniając, że reprezentuje Fundację Heritage, 

której fundatorem jest były wojewoda suwalski. Mówca stwierdził, że na ręce byłej 

Przewodniczącej Rady Miejskiej w Suwałkach Marioli Szczypiń złożył pismo odnośnie 

rekonstrukcji i względnie odnalezienia pomnika Generała Dwernickiego. Na pismo została 

wystosowana odpowiedź , że sprawa zostanie rozpatrzona. Mówca nie kryjąc rozgoryczenia, 

poczuł się dotknięty jego pominięciem przy powołaniu zespołu ds. rekonstrukcji cokołu          

i ewentualnie pomnika. Odbył rozmowę z radnym Józefem W, Murawko. Radny zrobił sobie 

kserokopię pisma, wysłuchał i polecił złożyć na tę okoliczność zażalenie. Zażalenie nie 

zostało złożone. Po rozmowie z zastępcą prezydenta podczas przyjęcia interesantów, otrzymał 

pismo od Zdzisława Przełomca Przewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach z informacją, 

że Prezydent powołał komisję do spraw nazewnictwa ulic i obiektów w mieście. Nadmienił, 

że ma kontakt z rodziną Generała Dwernickiego, która jest zainteresowana odbudową 

pomnika. Poprosił, aby w chwili obecnej nie podejmować jakichkolwiek decyzji i poczekać 

na głos rodziny Gen. Dwernickiego. 

 

Anna Ruszewska. 

1. Radna zgłosiła problem braku ścieżki rowerowej na ulicy Szpitalnej, na odcinku od 

hospicjum do Zespołu Szkół nr 3. Stwierdziła, że rowerzyści są zmuszeni do korzystania         

z jezdni, na której jest duże natężenie ruchu. Zapytała, czy są realne szanse na budowę tej 

ścieżki w przyszłym roku, a jeśli nie, to czy zostaną podjęte inne działania poprawiające 

bezpieczeństwo rowerzystów poruszających się na tym odcinku.  

2. Radna zgłosiła również problem niedostatecznej liczby stojaków rowerowych. Stwierdziła, 

że sytuacja ulega ciągłej poprawie, lecz nie tak dużej, aby uważać ten problem za rozwiązany. 

Radna nie chciałaby, aby stojaki rowerowe były zastępowane przez płoty, barierki i drzewa. 

Radna poprosiła o odpowiedź pisemną, w celu przekazania dyrektorom szkół.  

3. Kolejna sprawa poruszona przez radną to konsolidacja podlaskich PKS-ów. Zapytała, czy 

Miasto Suwałki już podjęło, bądź czy podejmie jakieś działania w tej sprawie. 

 

 

Zbysław Grajek. 

1. Pierwszą sprawą poruszoną przez radnego to aktualna sytuacja w Muzeum Okręgowym 

pod kątem płac. W szczególności radny zapytał o duże dysproporcje płacowe jakie miały 

miejsce i czy taka sytuacja dalej ma miejsce. 

2. Kolejna sprawa dotyczyła ulicy M. C. Skłodowskiej, jej stanu i planów na przyszłość.                   

W ocenie radnego ulica M.C. Skłodowskiej została zapomniana, nie jest uwzględniana                     

w planach inwestycyjnych, czy remontowych. Radny zapytał, co można z tą ulicą zrobić? 

3.  Radny, zwrócił uwagę na zły stan nawierzchni jezdni na ulicy Utrata, na odcinku od ulicy 

Sejneńskiej do ulicy Waryńskiego, od strony bazaru. 

 

Bogdan Bezdziecki. 

1. Zwrócił uwagę na niski poziom bezpieczeństwa rowerzystów na skrzyżowaniu ulicy 

Szpitalnej i Bulwarowej. Problem polega na słabej widoczności, jaką mają wyjeżdżający               

z ulicy Bulwarowej. Niejednokrotnie kierowcy samochodów z ulicy Szpitalnej jak                        

i rowerzyści poruszający się wzdłuż ulicy Bulwarowej, nie są w stanie odpowiednio 
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wcześniej dostrzec siebie nawzajem, co prowadzi do niebezpiecznych sytuacji. Winny temu 

stanowi jest zbyt wysoki żywopłot wzdłuż ulicy Bulwarowej oraz stojące obok kontenery na 

ubrania.  

2. Radny zapytał o budzące zainteresowanie, planowane przedsięwzięcie związane                           

z zadaszeniem lodowiska przy ZS nr 3. Radny chciałby poznać założenia i zakres tego 

zadania. 

3. Zapytał o plany Miasta w kierunku realizacji remontu boiska na os. Kamena. Projekt, który 

pojawił się w tegorocznym Budżecie Obywatelskim pn. Orlikowo na Kamenie otrzymał  

negatywną rekomendację komisji konkursowej i nie został dopuszczony do procedury 

głosowania. Z informacji, jakie radny posiada wynika, że OSiR, który opiekuje się boiskiem, 

nie planuje w najbliższym czasie generalnego remontu. Radny zadeklarował w imieniu Klubu 

PiS złożenie stosownego wniosku do budżetu miasta na rok 2017 o zabezpieczenie na ten cel 

środków finansowych. 

4. Radny zapytał, czy planuje się zwiększenie środków finansowych na Budżet Obywatelski. 

Ilość projektów i ich wartość systematycznie zwiększają się. Radny uważa, że jest to 

konieczne ze względu na wiele zaległości remontowych i inwestycyjnych, jakie powstały 

przez lata w wielu miejscach Suwałk. Budżet Obywatelski jest szansą na przyspieszenie 

realizacji wielu remontów.   

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania doraźnej komisji statutowej. 

 

Zgodnie z art. 18 ust 2 pkt. 1 Ustawy z dnia 8 marca 1990r. O samorządzie gminnym oraz      

§ 92 ust 1 Statutu Miasta Suwałk, Rada Gminy powołuje doraźną Komisję Statutową do 

opracowania zmian w Statucie Miasta Suwałk stanowiących załącznik do Uchwały nr 

XXI/218/2012 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 kwietnia 2012r. w sprawie ogłoszenia 

tekstu jednolitego Statutu Miasta Suwałk. 

Kandydaci zostali zgłoszeni przez przewodniczących Klubów i ugrupowań funkcjonujących 

w Radzie Miejskiej. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                 – 22  radnych 

  przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIII/289/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2016 r. 

w sprawie powołania doraźnej komisji statutowej. 

-stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Przerwa 20 min. 
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Przewodniczący Z. Przełomiec poinformował, że podczas przerwy ukonstytuowała się 

Komisja Statutowa. Komisja wskazała na przewodniczącego Zbigniewa R. De-Mezera, 

na Zastępcę Przewodniczącego  Irenę Schabieńską.  

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Przewodniczący poddał pod głosowanie kandydaturę Zbigniewa R. De-Mezera na 

przewodniczącego  Komisji Statutowej. 

 

Głosowanie nad kandydaturą. 

Głosowanie :   

 za                                        – 20  radnych 

  przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania ( 20 głosów za) Rada Miejska 

jednogłośnie wybrała radnego Zbigniewa R. De-Mezera na przewodniczącego Komisji 

Statutowej.  

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                

- załącznik nr 41 do protokołu.  

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 42  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                 – 21  radnych 

  przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIII/290/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2016 r. 

w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. 

-stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
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Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na  2016 rok.                            

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                

- załącznik nr 44 do protokołu.  

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 45  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                 – 22  radnych 

  przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIII/291/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2016 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na  2016 rok.                            

-stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2016–2030.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                

- załącznik nr 47 do protokołu.  

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 48  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                 – 22  radnych 

  przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIII/292/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2016 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata         

2016–2030.  

-stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 
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Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Krystyny B. na 

działalność Prezydenta Miasta Suwałk.  

 

Zbigniew R. De-Mezer- przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię Komisji                

- załącznik nr 50 do protokołu.  

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                 – 22  radnych 

  przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIII/293/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2016 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi Krystyny B. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk.  

-stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

Ad pkt. 24 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Zdzisława G. na 

działalność Prezydenta Miasta Suwałk.  

Zbigniew R. De-Mezer- przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię Komisji                

- załącznik nr 52 do protokołu. 

  

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                 – 22  radnych 

  przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIII/294/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2016 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi Zdzisława G. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk.  

-stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

Ad pkt. 25 

Wybór  wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.   

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że zgodnie z art. 19 ust 1 Ustawy z dnia 8 marca 1990r.              

o samorządzie gminnym – „ Rada gminy wybiera ze swego grona wiceprzewodniczącego 
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bezwzględną większością głosów, w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady        

w głosowaniu tajnym”.  

Przewodniczący zapytał czy będą zgłoszone kandydatury. 

Nie zgłoszono kandydatur. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że w wyniku braku kandydatur, realizacja punktu stała się 

bezprzedmiotowa. 

 

Ad pkt. 26 

Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

 

Odpowiedzi na zadane pytania udzielił Prezydent Miasta Suwałk Czesław Renkiewicz ,               

w kwestiach dotyczących dróg głosu udzielał Tomaszowi Drejerowi dyr. Zarządu Dróg          

i Zieleni w Suwałkach.  

 

Karolowi Kornelukowi, 

1. W kwestii ograniczonego wjazdu na parkingi przy ulicy Kowalskiego 4a i 4b, Prezydent 

poinformował, że wykonawca Przedsiębiorstwo Drogowo- Mostowe S.A. w Suwałkach do końca 

września ma termin wykonania nakładki asfaltowej. Jednocześnie poprosił dyr. ZDiZ Tomasza 

Drejera o szczegółowe wyjaśnienie tej sprawy. T. Drejer potwierdził, że układanie masy 

bitumicznej planowane jest na 29- 30 września 2016 r. 

2. Oznaczenie inwestycji finansowanych z Budżetu Obywatelskiego nie jest nowym 

pomysłem. Prezydent nie widzi jakichkolwiek problemów z wykonaniem takich oznaczeń, 

należy jednak zabezpieczyć środki finansowe na ten cel w kolejnej edycji Budżetu 

Obywatelskiego. Prezydent zaproponował dyskusję w temacie na Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego i Komisji Finansowo- Budżetowej. Jeśli będzie wola większości radnych                    

i pozytywne opinie komisji można rozważyć wykonanie oznaczeń.  

3. Barierki wyłączające z ruchu część pasa do skrętu w lewo z ulicy Kościuszki w ulicę 

Mickiewicza pozostaną na miejscu jeszcze przez kilka dni tj. do 02 października 2016r.                    

z uwagi na proces spoinowania kostki i potrzebę wyschnięcia żywicy użytej do wypełnienia 

spoin. Prezydent źle ocenił ułożenie kostki na ulicy Kościuszki i Mickiewicza. Ostatnie prace 

przy nawierzchni są robotami gwarancyjnymi jednak prawdopodobnie w przyszłości będzie 

konieczność całościowej przebudowy nawierzchni z kostki granitowej. 

4. Program „Zdolny Suwalczanin” ma swoje oparcie w przepisach prawa, gdzie przepisy 

stanowią, że stypendium może być udzielone za wyniki w nauce i w sporcie. Inna uchwała 

Rady Miejskiej reguluje stypendia, nagrody udzielane za działalność kulturalną suwalskiej 

młodzieży. Czyni się to poprzez wniosek Dyrektora Państwowej Szkoły Muzycznej                

o przyznanie stypendium za osiągnięcia artystyczne czy  udział w konkursach. 

 

Józefowi W. Murawko, 

1. Linie energetyczne należą do Polskiej Grupy Energetycznej S.A. skąd dochodzą sygnały, że 

PGE zamierza coś robić z niebezpiecznymi liniami. Miasto nie ma na to wpływu.  Proces 

inwestycji i decyzji PGE jest bardzo długi. Prezydent poruszy temat  w rozmowach z  dyrektorem 

Suchockim w PGE S.A. Prezydent jest zdania, że w mieście powinno być jak najmniej linii 

napowietrznych, a jak najwięcej linii kablowych. Niestety koszty wykonania linii kablowych są 
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wiele razy wyższe niż linii napowietrznych, stąd tak wolne tempo przebudowy sieci. 

2. W sprawie dojazdu i oświetlenia do posesji przy ulicy Szwajcaria nr 14 i 14a wypowiedział 

się dyr. ZDiZ Tomasz Drejer. Stwierdził, że obecnie prowadzone są prace na ulicy Szwajcaria 

polegające na montażu oświetlenia z wykorzystaniem istniejących słupów energetycznych     

w większości stojących blisko jezdni. Niestety w przypadku posesji o nr 14 i 14a, słupy stoją 

daleko tj. 35- 40 metrów od jezdni stąd umieszczanie na nich opraw świetlnych jest 

bezzasadne. Prawidłowe oświetlenie zostanie wykonane w przyszłym roku w ramach 

posiadanych środków budżecie. Dotyczy to również pozostałych, nieoświetlonych odcinków 

ulicy Szwajcaria. Część oświetlenia nie jest obecnie realizowane ze względu na planowany 

przebieg obwodnicy miasta. 

3. Remont chodnika na ulicy XXX Lecia PRL na odcinku od ulicy Buczka do ulicy Zarzecze 

jest zaplanowany i jeżeli warunki atmosferyczne pozwolą, zostanie ukończony do końca 

bieżącego roku. Remonty przeprowadza ekipa Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

 

Zdzisławowi Koncewiczowi, 

1. Nie przewiduje się utworzenia kasy w urzędzie.  Od  29.09.2016 r. w Urzędzie Miejskim 

będzie montowany wpłatomat. Jest to efekt umowy obsługi urzędu  przez bank PKO S.A., której 

zapis zobowiązuje bank do wykonania tego zadania. Wpłatomat będzie prowadził transakcje 

gotówkowe i transakcje za pomocą kart płatniczych. Urządzenie posiadać będzie także 

czytnik kodów QR. Zadaniem będzie wypracowanie praktyki umieszczenia kodów QR na 

decyzjach administracyjnych niosących obowiązek zapłaty.  

 

Irenie Schabieńskiej, 

1.  Na pytanie związane z zatrudnieniem pracowników byłego Centrum Kształcenia Praktycznego 

w Suwałkach, radna otrzymała  osobiście wyczerpującą informację od Alicji Jacewicz. 

2. Prezydent nie krył niezadowolenia z zaawansowania prac remontowych na ulicy 

Świerkowej. Zostało wystosowane pismo do wykonawcy zadania P.D.M S.A. w Suwałkach 

wyrażające zaniepokojenie możliwością niedotrzymania terminu zakończenia prac. W piśmie 

zastrzeżono nienaruszalność umownego terminu zakończenia prac.  

W sprawie dziury na ulicy Klonowej wypowiedział się dyr. Tomasz Drejer. Zadeklarował 

przegląd drogi i uzupełnienie ubytków. 

3. Podświetlenie murali wykonanych na ścianach budynków należących do zasobów spółki 

ZBM TBS Sp. z o.o. zostało wykonane, włącznie z muralem poświęconym Piekarskiemu. 

Miasto nie ma wpływu na podświetlenie muralu A.Wierusza Kowalskiego. Budynek jest            

w zasobach Suwalskiej Spółdzielni Mieszkaniowej, stąd tylko ten podmiot może podjąć 

inicjatywę podświetlenia muralu. Prezydent obiecał przekazać sugestię władzom SSM. 

 

Andrzejowi Łuczajowi, który oddał swój głos Panu Piotrowi Wiszniewskiemu, 

Prezydent poinformował, że jest w dużej mierze sprawcą inicjatywy złożonej do Budżetu 

Obywatelskiego w sprawie rekonstrukcji i rewitalizacji bramy wjazdowej i cokołu po 

pomniku. Prezydent stwierdził, że to obowiązek pamiętać o historii Suwałk i osobach  

zasłużonych dla miasta. Stąd też zamiar zrewitalizowania, odtworzenia bramy wjazdowej do 

byłych koszar. Prezydent stwierdził niezgodność faktów jakie przedstawił Pan Wiszniewski, 

ponieważ podczas ostatniej wizyty na przyjęciu interesantów w Urzędzie Miasta powiedział 
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że pomnik jest zakopany na terenie byłej jednostki wojskowej, a teraz twierdzi, że został 

zatopiony w jeziorze Dąbrówka. Pomnik był prawdopodobnie wykonany z piaskowca wiec 

trudno będzie go odnaleźć. Prezydent ma wątpliwość czy miasto powinno odtwarzać ten 

pomnik. Są inne inicjatywy takie jak instalacja dotycząca Obławy Augustowskiej                           

z umiejscowieniem na rondzie u zbiegu ulic Reja i Armii Krajowej. Wstępny koszt opiewał 

na 40 tysięcy złotych zaś obecnie inicjatorzy proszą o zabezpieczenie środków finansowych 

w wysokości 120 tysięcy złotych. Projekt instalacji będzie musiał przejść znaczące                                

zmiany ponieważ w wersji pierwotnej jest zbyt ciężki, a to  zagraża infrastrukturze biegnącej 

pod fundamentem, na której będzie posadowiona instalacja. Kolejna inicjatywą jest budowa 

pomnika Aleksandry Piłsudskiej z domu Szczerbińskiej. Wielość inicjatyw tego typu 

wymusza konieczność zastanowienia się, które przyjąć do realizacji. Dotyczy to również 

upamiętnienia Generała Pułaskiego. W kwestii pomnika Gen. Dwernickiego Prezydent 

proponuje remont cokołu oraz wykonanie tablicy pamiątkowej. Trwają również poszukiwania 

rzeźb orłów, które mogłyby stanąć na bramie wjazdowej do byłej jednostki wojskowej.  

 

Annie Ruszewskiej, 

1.  W sprawie ewentualnej ścieżki rowerowej wzdłuż ulicy Szpitalnej, na odcinku od 

hospicjum do Szkoły Podstawowej nr 11, Prezydent poinformował, że polecił spisać tego 

typu ewentualne inwestycje na terenie miasta i je wycenić. Dopiero po analizie można będzie 

zastanowić się nad ich celowością. Istnieje zapis, aby wprowadzić określoną kwotę do 

budżetu Miasta Suwałk na uzupełnienie brakujących ciągów ścieżek rowerowych. W celu 

uniknięcia przypadkowości, Prezydent polecił stworzenie programu budowy ścieżek 

rowerowych na terenie Miasta Suwałki. Dokument ten zostanie przedstawiony Komisji 

Strategii i Rozwoju Gospodarczego. 

2. W temacie stojaków rowerowych Prezydent uważa, że nie powinno być problemu.  

Zabezpieczeniem stojaków rowerowych przy szkołach winni zająć się dyrektorzy szkół. 

Koszty stojaków są niewielkie. Prezydent zwrócił się z apelem do dyrektorów szkół, aby 

przedstawili zapotrzebowanie na stojaki rowerowe, pieniądze zabezpieczy Miasto Suwałki. 

3. W sprawie przejęcia PKS poinformował, że akcjonariuszem suwalskiego PKS S.A. jest 

Samorząd Województwa Podlaskiego. W zadaniach Miasta Suwałki nie ma prowadzenia 

przewozów publicznych regionalnych i międzyregionalnych. Jeśli nawet Miasto chciałoby 

odkupić suwalski PKS, to kwota 5 mln złotych jest zbyt duża. Prezydent obawia się, że 

konsolidacja PKS w jeden podmiot jest działaniem na krótką metę, ponieważ podmiot 

samorządowy z tak rozbudowanym zatrudnieniem, związkami zawodowymi i wysokimi 

kosztami funkcjonowania nie będzie w stanie sprostać konkurencji z przewoźnikami 

prywatnymi. Zarząd Województwa deklaruje, że zakład w Suwałkach będzie utrzymany. 

Prezydent poinformował, przy okazji tematu przewozów pasażerskich, o sprawie naszej 

partycypacji w kosztach utrzymania połączenia kolejowego Białystok – Kowno.  W chwili 

obecnej jest to 80 tysięcy złotych, a w przyszłym roku ma być 160 tysięcy złotych. Większość 

samorządów leżących na tej trasie kolejowej nie wywiązała się z wpłat zadeklarowanych 

kwot. Prezydent podkreślił, że utrzymywanie połączenia kolejowego nie jest zadaniem 

Miasta. Dla mieszkańców Suwałk ważne jest połączenie Suwałki- Białystok, stad należy 

rozważyć celowość istnienia połączenia Suwałki – Kowno. Z analizy wynika, że w okresie od 
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17 czerwca do końca sierpnia 2016 r. na trasie Białystok- Suwałki jest dostateczna ilość 

pasażerów, zaś na trasie Suwałki- Kowno, średnio korzystają 4 osoby na dobę.   

 

Zbysławowi Grajkowi, 

1.  Miasto przekazało obiecane środki finansowe dla Muzeum Okręgowego na podwyżki 

wynagrodzeń, podwyżka została wdrożona. Prezydent przypomniał, że polityka płacowa to 

zadanie należące do kierownika instytucji.   

2. W najbliższych 2-3 latach nie przewiduje się i nie ma planów działania remontowego na 

ulicy Skłodowskiej. 

3. Na temat stanu nawierzchni ulicy Utrata na odcinku od ulicy Sejneńskiej do ulicy 

Waryńskiego wypowiedział się dyr. Tomasz Drejer. Przypomniał, że ulica Utrata jest w ciągu 

drogi krajowej nr 8, ruch na tej ulicy jest prawie największy w kraju. Tą ulicą przejeżdża 

ponad 8 tysięcy samochodów ciężarowych na dobę, co stanowi czterokrotne przekroczenie 

nasilenia ruchu w stosunku do przyjętej kategorii ruchu KR3.  Jezdnia zużywa się bardzo 

szybko. Remonty przeprowadzane są na bieżąco. Kapitalny remont jest przewidziany po 

wybudowaniu obwodnicy Suwałk. 

 

Bogdanowi Bezdzieckiemu, 

1.  Prezydent polecił Zarządowi Dróg i Zieleni w Suwałkach ocenę sytuacji na skrzyżowaniu 

ulic Bulwarowej i Szpitalnej, oraz poprawę widoczności poprzez redukcję zieleni. T. Drejer 

potwierdził odbywające się w ostatnim czasie prace przy zieleni w obrębie tego 

skrzyżowania. Obiecał dalszą redukcję zieleni.  

2. Zadaszenie lodowiska przy Szkole Podstawowej nr 11 będzie realizowane w związku         

z zarezerwowaną kwotą na budowę magazynu soli przy ZDiZ. Na budowę magazynu 

zabezpieczono kwotę 600 tysięcy złotych. Wykonawca nie wywiązał się z wykonania prac 

wiec umowa została rozwiązana. Zdecydowano się na wykonanie prac przez ZDiZ w postaci 

utwardzenia terenu i posadowienia na nim namiotu za kwotę 300 tysięcy złotych. Stąd 

pozostałe środki w kwocie 300 tysięcy złotych postanowiono przekazać na wykonanie 

namiotu, który będzie okrywał lodowisko.  

3. „Orlikowo na Kamenie” projekt zgłoszony do Budżetu Obywatelskiego nie został 

dopuszczony do głosowania, ponieważ uznano, że  bezzasadnym jest wykonywanie nowego 

boiska na miejscu  istniejącego, 11 letniego. Budżetu miasta nie stać na tego rodzaju wydatki. 

W przyszłym roku planowane jest  rozpoczęcie procesu przebudowy boisk przy Zespole 

Szkół Technicznych, a w tym roku realizowana jest przebudowa boisk przy Zespole Szkół     

nr 10. 

 4. Prezydent uznał propozycję zwiększenia środków finansowych do Budżetu 

Obywatelskiego za zasadną. Małe projekty, w większości są poddane realizacji zaś na 

realizacje dużych brakuje środków. Nad tą sprawą należy pochylić się pracując nad  

Budżetem Obywatelskim na 2018 rok. 

 

 

Ad pkt. 27 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

Wniosków i oświadczeń radnych nie stwierdzono. 
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Ad pkt. 28 

Zamknięcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że kolejne posiedzenie Rady Miejskiej planowane jest 

na dzień 26 października 2016 roku na godz. 10
00 

. Poświęcone będzie rozpatrzeniu 

tematów ujętych w przyjętym „Planie pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2016 r.                

i rozpatrzeniu projektów uchwał wynikających z bieżącej pracy Prezydenta Miasta. Sesja 

odbędzie się w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ulicy 

Mickiewicza 1.  

 

Zamknął XXIII sesję Rady Miejskiej, podziękował przybyłym za uczestnictwo, a radnym  

za aktywny udział w obradach.  

 

Na tym protokół zakończono.  

                     Przewodniczący 

            Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

                Zdzisław Przełomiec 

 

 

 

Protokół sporządził: 

Marcin Andrzej Szypulski 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


